
 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
21 juni 2016  

nr 6/2016 
 

 

 

 Sammanträde tisdagen den 21 juni 2016 klockan 17.30-20.05    
 Husby Träff, Edvard Griegsgången 16, Husby centrum   

Ledamöter Ersättare   

Mia Päärni (S), ordförande  

Benjamin Dousa (M), vice ordförande 

Elvir Kazinic (S) 

Kerstin Aggefors (S)  

Staffan Svärd (S) 

Demba Bah (MP) 

Ahmet Music (MP) 

Anki Erdmann (V) 

KerstinThufvesson (M) 

Mats Rydelius (M) §§ 7-27  

Burhan Yildiz (L) 

Galina Leal Monsalves (S) 

Hugh Sindi (S) 

Estanislao Mboro (S) 

Soma Amin (S) 

Clara Bergman (V) 

Banar Sabet (C) §§ 7-27 

Sofia Tahko (KD)  

  

 
Tjänstgörande ersättare 

Jean-Robert Nino (M) för Sten Collander (M), Amela de la Cruz (L) för Tatjana  

Kovacic (M) och Banar Sabet (C) för Mats Rydelius (M) §§ 1-6.  

 Tjänstgörande ersättare 
 

    
Tjänstemän  Tjänstemän 
Slutet sammanträde §§ 1-6: Stadsdelsdirektör Patrik Derk, VO-chef Kerstin  

Alnervik § 3, VO-chef Ulrika Axelsson §§ 4-5 och nämndsekreterare Gunilla Schedin.    
 

Öppet sammanträde §§ 7-27: Stadsdelsdirektör Patrik Derk, administrativ chef  

Verner Stadthagen, VO-chef Kerstin Alnervik, VO-chef Ulrika Axelsson, VO-chef 

Susanne Tengberg §§ 7-13, VO-chef Gunilla Davidsson, utredare Annika Ström §§  

7-13, utvecklingsstrateg Jan De Man Lipidoth, demokratisamordnare Love 

Hägerstrand, administrativ sekreterare Monica Holst och nämndsekreterare Gunilla 

Schedin.    

 

 Stadsdelsdirektör Olle Johnselius, Verner Stadthagen, Ulrica Axelsson, Gunilla 

Davidsson, Kerstin Alnervik, Susanne Tengberg 

Personalföreträdare  Personalföreträdare 
Öppet sammanträde §§ 7-27  

Riitta Eddib Kommunal, Zubeyde Arslanerkekoglu Vision och David Hellberg Saco.  

 

 Annica Wahlter, SKTF, Riitta Eddib, Kommunal, Claes Palm, SACO, Anders 

Bengtsson, Lärarförbundet 

Utses att justera   Utses att justera  
Ordföranden Mia Päärni (S) och vice ordföranden Benjamin Dousa (M).    

 
Dag för justering  

   

2016-06-28 

 
 

Sekreterare 

  

 
 
 
Ordförande        

 
 
 
Vice ordförande   

 

Paragrafnr 1-27 Antal blad 33 
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Protokoll fört vid Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds sammanträde 
tisdagen den 21 juni 2016 

Omedelbart justerade beslut 
  

Tid: Klockan 20.00  

 

Plats: 

Husby Träff, Edvard Griegsgången 16, Husby centrum   

 

Närvarande: 

Se bilaga 1 

 

§§ 4, 15    

 

Justerat den 21 juni 2016  

 

 

 
Ordföranden Mia Päärni (S) 

 
 
 
Vice ordföranden Benjamin Dousa (M) 
 
 
 

 

 Sekreterare 

   

   

   Paragrafnr      Antal blad  

 

 
 

   

 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

21 juni 2016 
 

Sida 3 

 

 

  

§ 1  
Val av justerare och dag för justering 
 
Beslut 
Ordföranden Mia Päärni (S) och vice ordföranden Benjamin Dousa (M) fick  

i uppdrag att justera dagens protokoll. Justeringen äger rum tisdagen den 28  

juni 2016.     
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§ 2 
Anmälan av föregående protokoll 
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.   

 

Ärendet 
Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde den 19 maj 2016 

justerats den 25 maj 2016.    
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§ 3 
Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad vårdnadshavare enligt 
6 kap. 8 § a föräldrabalken (FB)    
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och protokollsutdraget 

publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6.-164-2015.  
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§ 4 
Yttrande till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) i enskilt ärende      
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och protokollsutdraget 

publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 1.4.-284-2016.  
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§ 5 
Information om missförhållande enligt lex Sarah inom verksamhets-
område socialtjänst-vuxna      
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och protokollsutdraget 

publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 1.2.2.-140-2016.  
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§ 6 
Anmälan av sociala delegationens protokoll  
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 24 maj, den 1 juni samt  

den 15 juni 2016.  
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§ 7 
Förvaltningens och nämndens information och frågor   
 

Förvaltningen hade ingen information och inga frågor. 

 

Ledmoten Demba Bah (MP) undrade hur situationen ser ut när det gäller 

ensamkommande barn.  
 

VO-chefen Kerstin Alnervik informerade om att det under hösten 2015 var en  

stor tillströmning av ensamkommande barn. Vid årsskiftet 2015/2016 var 

sammanlagt 350 barn aktuella för någon form av insatser. Tillströmningen har 

efter årsskiftet minskat betydligt och hittills rör det sig om 20-25 barn. 

Förvaltningen inrättade den 1 januari i år en enhet som enbart arbetar med 

ensamkommande barn.  
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§ 8 
Uppföljningsrapport till nämnden i juni 2016    
  
Beslut 
Nämnden godkänner denna uppföljningsrapport.  

 
Ärendet  
Sammantaget beräknas ett överskott om 1,5 mnkr före resultatöverföringar och 

1,0 mnkr efter resultatöverföringar.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 13 juni 2016.    

Dnr 1.2.1.-298-2016  

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.    
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§ 9  
Justering av budgeten för demokrati- och utvecklingsarbete  
  
Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner i ärendet redovisade justeringar av 2016 års  

budget för demokrati- och utvecklingsarbete. 

 
Ärendet 
För år 2016 har nämnden erhållit demokrati- och utvecklingsmedel om 9,8 

mnkr. Vid stadsdelsnämndens behandling av verksamhetsplanen för år 2016 

fördelade nämnden dessa medel. Förvaltningen prognostiserar nu att 

sammanlagt 1,4 mnkr inte kommer att användas för avsedda ändamål. Nämnden 

har uppdragit till förvaltningen att återkomma med förslag på aktiviteter som 

kan öka känslan av trygghet. Mot den bakgrunden föreslår förvaltningen att 1,0 

mnkr används för aktiviteter på torg och 0,4 mnkr för en utökning av antalet 

ungdoms- och medborgarvärdar.  

 

Förvaltningen föreslår vidare att de 4,3 mnkr som avsatts för det lokala utveck-

lingsarbetet används till medborgardialoger (1,3 mnkr), utveckling av 

Community Center och Community School (0,5 mnkr), utveckling av former för  

”organiserad” spontanidrott (0,5 mnkr), försöksverksamhet med bidrag (1,0 

mnkr) och finansiering av en utvecklingsstrateg samt vissa konsultkostnader  

(1,0 mnkr) 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 16 juni 2016.   

Dnr 1.2.1.-304-2016   

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.   

 

Vice ordföranden Benjamin Dousa (M) lade fram ett förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med detta.     

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Sofia Tahko (KD) anmälde att, om hon hade tjänstgjort, hade hon 

ställt sig bakom moderaternas förslag till beslut.  

 

Beslutsgång  
Ordföranden Mia Päärni (S) ställde de båda förslagen mot varandra och fann  

att nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag.   
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Reservation 
Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens 

beslut till förmån för eget förslag enligt följande:  

 

1. Nämnden avslår i ärendet redovisade justeringar av 2016 års budget för  

demokrati- och utvecklingsarbete.  

2. Nämnden anför därutöver följande:  

 

Demokratimedel ska gå till demokrati 

Förvaltningen vill avsätta 1 miljon kronor till föreningsbidrag och dessutom  

inrätta ett ungdomsråd. Problemet med den modellen är att det kommer bli så 

att den som ropar högst, också kommer få mest. De som närvarar på stadsdelens 

sammanträden är de som känner till pengarna och kommer kunna söka om 

mest. Vidare är ett ungdomsråd ett mycket dåligt sätt att ta reda på vad  

ungdomar tycker och tänker, eftersom de allra flesta unga i stadsdelen jobbar 

och/eller pluggar och är helt ointresserade av politik – precis som stora delar  

av befolkningen – och det är därför Sverige har en representativ demokrati som 

statsskick. Vi väljer representanter som ska representera oss så att vi slipper  

gå på möten varje vecka. De ungdomar som ställer upp och medverkar i ett 

ungdomsråd kommer inte representera gruppen unga i stort. Vem ska bestämma 

vilka som ska få sitta där? Ska en liten grupp unga få agera remissinstans för  

tusentals ungdomar som bor i området? 

Problemet med kommunens resurser är att stadsdelens majoritetspolitiker  

använder dem som om de växte på träd och inte var skattebetalarnas. Ännu mer 

av skattebetalarnas pengar ska läggas på flumprojekt och otydliga satsningar 

som inte kommer att gå att utvärdera. Det är fel att skattepengar behandlas på 

ett så vårdslöst sätt som nu. 
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§ 10  
Våldsbejakande extremism  
Skrivelser av Benjamin Dousa m.fl. (M) och Burhan Yildiz (L)   
  
Beslut 
Tjänsteutlåtandet utgör svar på skrivelsen.   
 

Ärendet  
Benjamin Dousa m.fl. (M) och Burhan Yildiz (L) har i maj respektive juni 2015 

överlämnat två skrivelser. Skrivelserna innehåller frågor om insatser, stöd och 

samverkan i frågor som rör våldsbejakande extremism. Till grund för 

skribenternas frågor ligger den av socialnämnden föreslagna delstrategin i 

stadens  

arbete mot våldsbejakande extremism.  

 

Socialnämndens förslag till strategidokument, har efter skrivelserna 

överlämnats, skickats ut på remisshantering. Statsledningskontoret har därefter 

utarbetat förslag till riktlinjer för stadens arbete mot våldsbejakande extremism. 

Rikt- 

linjerna antogs av kommunfullmäktige i maj 2016. Syftet med riktlinjerna är att 

tydliggöra övergripande inriktning, ansvarsfördelning och uppgifter för stadens 

arbete mot våldsbejakande extremism. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 8 juni 2016.   

Dnr 1.6.-481-2015, 1.6.-308-2015  

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.    
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§ 11  
Sommarjobb   
Skrivelse av Benjamin Dousa m.fl.(M)   
 
Beslut 
Tjänstutlåtandet utgör svar på skrivelsen.    
 

Ärendet 
Benjamin Dousa m.fl. (M) har i skrivelse till nämnden begärt att få en redogörelse 

för sommarjobben 2015. Skribenten efterlyser bland annat information om hur 

nöjda ungdomar respektive arbetsgivare är, samt i vilken utsträckning 

sommarjobben underlättar den fortsatta vägen på arbetsmarknaden. Därutöver 

efterfrågas information om hantering av sommarjobb i närliggande kommuner 

som Solna, Sollentuna och Sundbyberg.  

 

Under 2015 erbjöds alla ungdomar inom rätt målgrupp, och som inte handlades 

av fackförvaltningar, sommarjobb av förvaltningen. Bland dem som erbjöds 

sommarjobb var det 1478 som tackade ja till anställningserbjudande och följ-

aktligen rekryterades av förvaltningen.  

 

Sweco har genomfört en utvärdering av stadens samlade arbete med sommar- 

jobb för ungdomar. Delar av enkätresultaten redovisas i svaret på skrivelsen. 

Rapportern som helhet bifogas till tjänsteutlåtandet. Förvaltningen redogör även 

för de begränsningar som finns för finansiell subvention och stöd i rekrytering till 

privata näringslivet samt satsningar på entreprenörskap. 

   

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 8 juni 2016.   

Dnr 1.6.-480-2015   

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.    
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§ 12 
Yttrande över revisorernas årsrapport 2015 för Rinkeby-Kista 
stadsdelsnämnd     
Remiss från stadsrevisionen, Rapport nr 5/2015 (dnr 3.1.2.-48/2016) 
 
Beslut 
Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen.  

 
Ärendet 
Revisorerna har avslutat granskningen av Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds  

verksamhet under år 2015. Revisorerna tillstyrker att nämnden och dess leda-

möter beviljas ansvarsfrihet. Revisorerna anför att nämnden i allt väsentligt har  

bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 

tillfredsställande sätt. Nämndens interna kontroll har varit tillräcklig. 

Revisorerna bedömer att bokslut och räkenskaper i allt väsentligt är rättvisande 

samt följer gällande regler och god redovisningssed. Inom några områden pekar 

revisorerna på att förbättringar bör ske. Förvaltningen väljer att i sitt svar enbart 

kommentera de synpunkter som gäller förbättringsområdena.  

   

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kistas stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 8 juni 2016.   

Dnr 1.2.1.-236-2016  

 
Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.       

 
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M), ledamoten Burhan Yildiz (L)  

och tjänstgörande ersättaren Amela de la Cruz (L) lämnade följande särskilda  

uttalande:  

 

Kostnadsutvecklingen inom hemtjänsten har varit oroväckande och det är bra  

att det görs en översyn av befintliga anhöriganställningar. Vi ställer oss bakom 

kommunfullmäktiges beslut att inte tillåta nya anställningar. Det är viktigt att 

översynen kommer igång för ökad kostnadskontroll i Rinkeby-Kista. 

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Sofia Tahko (KD) anmälde att, om hon hade tjänstgjort, hade hon 

ställt sig bakom moderaternas och liberalernas särskilda uttalande.  
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§ 13 
Rätt till äldreboende  
Remiss från kommunstyrelsen av motion av Ann-Katrin Åslund (L)  
(KS dnr 106-533/2016) 
 
Beslut 
Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen.  

 
Ärendet 
Remissbehandling 
Kommunstyrelsen har för yttrande remitterat motion Rätt till äldreboende av 

Ann-Katrin Åslund (L) till stadsdelsnämnderna i Rinkeby, Skärholmen och 

Älvsjö, äldrenämnden, samt till stadsledningskontoret, Sveriges Pensionärs-

förbund (SPF), Pensionärernas riksorganisation (PRO), Äldrecentrum, 

Nationellt kompetenscentrum anhöriga, Anhörigas Riksförbund samt till 

Kommun-styrelsens pensionärsråd (KPR). Remisstiden sträcker sig fram till 31 

augusti 2016. Stadsdelsnämndens pensionärsråd har getts möjlighet att lämna 

synpunkter på remissen, men har avstått från att lämna sådana.  

 

Motionen  

Ann-Katrin Åslund (L) yrkar på att stadens riktlinjer för handläggning inom 

äldreomsorg ändras, så att äldre med ett omfattande behov av hemtjänst beviljas 

plats på servicehus eller vård- och omsorgsboende. Beviljande av plats ska  

enligt Ann-Katrin Åslund göras när den äldre önskat detta eller då kostnaden 

för beviljade hemtjänstinsatser överstiger kostnaden för att bevilja plats på  

boende. Motionen bifogas i sin helhet. 

 

Förvaltningens synpunkter 

Vid bedömning av äldres ansökan om plats på servicehus eller vård- och  

omsorgsboende gör förvaltningen en individuell prövning utifrån lagstiftning 

och gällande riktlinjer. En bedömning görs hur aktuellt behovet bäst kan till-

godoses. Den äldres upplevelse av otrygghet tas i beaktande. För att bli beviljad 

boende med heldygnsomsorg (vård- och omsorgsboende) behöver hjälp- och 

stödbehovet vara omfattande. För närvarande pågår en revidering av stadens 

riktlinjer för biståndsbedömning inom äldreomsorgen. Förvaltningen anser att 

denna revidering bör avvaktas innan ställningstagande till motionärens förslag 

kan göras. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 8 juni 2016.   

Dnr 1.5.1.-209-2016   
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Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.    
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§ 14   
Motion om fler bostäder i Tensta-Rinkeby   
Remiss från kommunstyrelsen av motion (2016:16) av Joakim Larsson (M)  

(KS dnr 106-225/2016) 

 
Beslut 
Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen. 

 
Ärendet 
Motionären föreslår att kommunfullmäktige uppdrar åt exploateringsnämnden 

att, tillsammans med stadsbyggnadsnämnden, ta ett helhetsgrepp på Rinkeby, 

Bromsten, Tensta och Spånga för att planlägga och anvisa mark för cirka 5 000  

nya bostäder. Enligt motionären finns det möjligheter att både förtäta i, och att 

bygga bostäder mellan, stadsdelarna. Stadsdelsförvaltningen instämmer med 

motionären om att positiva förändringar sker i Rinkeby. Stadsbyggnadsnämnden 

beslutade den 18 maj om program och detaljplan för Bromsten, Rinkeby och 

Tensta som omfattar 800 -1 000 bostäder. Syftet är att koppla ihop stadsdelarna 

på ett socialt och fysiskt hållbart sätt. Av de planerade bostäderna beräknas cirka 

600 byggas mellan Bromsten och Ulvsundaleden. Det är ännu oklart var övriga 

200 - 400 bostäder kan komma att byggas.  

 

Stadsdelsförvaltningen är medveten om behovet av att bygga nya bostäder där 

det är möjligt. Samtidigt är närheten till grönområden och rekreation av stor vikt 

i tättbebyggda områden, varför Rinkebydalen behöver bevaras och utvecklas 

som grönområde. Såvitt förvaltningen kan bedöma är stadsbyggnadsnämndens 

planer på 800 -1 000 bostäder rimliga för att koppla samman stadsdelarna.  

Möjligheten att bygga ytterligare bostäder i stor omfattning i området, som  

motionären föreslår, är komptensmässigt en fråga för exploateringsnämnden och 

stadsbyggnadsnämnden att ta ställning till. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 8 juni 2016.   

Dnr 1.5.3.-149-2016   

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.    

 

Vice ordföranden Benjamin Dousa (M) lade fram ett förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med detta. Ledamoten Burhan 

Yildiz (L) och tjänstgörande ersättaren Amela de la Cruz (L) ställde sig bakom 

moderaternas förslag till beslut.     
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Ersättaryttrande 
Ersättaren Sofia Tahko (KD) anmälde att, om hon hade tjänstgjort, hade hon 

ställt sig bakom moderaternas förslag till beslut.  

 
Beslutsgång  
Ordföranden Mia Päärni (S) ställde de båda förslagen mot varandra och fann  

att nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag.   

 

Reservation  
Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) och ledamoten Burhan Yildiz (L) 

och tjänstgörande ersättaren Amela de la Cruz (L) reserverade sig mot 

nämndens beslut till förmån för moderaternas förslag enligt följande:  

 

1. Nämnden ställer sig bakom att 5 000 bostäder byggs i Rinkeby, Bromsten, 

Tensta och Spånga. 

2. Nedanstående skrivelse utgör svar på remissen. 

 

5 000 nya bostäder i Rinkeby, Bromsten, Tensta och Spånga 

Stockholm har världsrekord i bostadskö. Över en halv miljon människor köar 

för att ha någonstans att bo i kommunen. I Rinkeby-Kista tar det mellan 5  

och 10 år att få en bostad. Det skadar inte bara de med sämst förankring på  

bostadsmarknaden – unga och utrikesfödda – utan även jobben. Spotify, Klarna 

och en rad andra företag vittnar om att de i allt större utsträckning väljer bort 

Stockholm på grund av svårigheterna att hitta bostäder åt sina anställda. 

Det är politiskt ohederligt att å ena sidan hävda att man är för fler nya bostäder, 

å andra sidan rösta ner, fördröja och skala ner bostadsbyggande som majoriteten 

i stadshuset är. Självklart ska politiken värna miljön, men när människor inte 

har någonstans att bo borde även fler bostäder vara ett riksintresse. 

Moderaterna tog i föregående års budgetreservation initiativ till att bygga 5 000 

nya bostäder och därmed fläta samman Rinkeby, Bromsten, Tensta och Spånga. 

Vi tycker att det är bra att majoriteten nu bestämt sig för att följa efter, däremot 

är det oerhört bekymmersamt att man skalat ner förslaget till att bara gälla 800 -

1 000 nya bostäder. Det slår allra hårdast mot vår stadsdel där många är unga 

och redan trångbodda. Var ska alla bo om man konsekvent röstar nej, fördröjer 

och skalar ner? 

Särskilt uttalande 
Ordföranden Mia Päärni m.fl. (S), Demba Bah m.fl. (MP) och ledamoten 

Anki Erdmann (V) lämnade följande särskilda uttalande:   

 

Vi instämmer med förvaltningens tjänsteutlåtande om att Rinkebydalen  

behöver bevaras och utvecklas som grönområde. Samtidigt behövs många 
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nya bostäder i Stockholmstrakten och det görs nu stora ansträngningar från 

Stockholm för att bygga så fort och till så låga kostnader det är möjligt. 

 

5 000 bostäder låter orimligt även om det kan finnas vissa områden i 

stadsdelen där det skulle vara intressant att bygga. Det är dock viktigt att 

området får en utformning som gör det tillgängligt för alla även 

fortsättningsvis och att skog- och andra grönytor i så stor utsträckning som 

möjligt bevaras.  

Rinkeby är idag också isolerad från andra stadsdelar genom de många stora 

vägar som omgärdar stadsdelen. Ett bra sätt att få bort buller och få fler  

bostäder är att bygga likt Rinkebyterassen. Det gör förhoppningsvis också  

att Rinkeby känns mindre avskärmat av de stora vägarna. 

 

Rinkeby är trångbott och många människor använder Rinkebydalen och 

andra grönytor för rekreation. Familjerna i närområdet – framförallt kvinnor 

och barn – utnyttjar gröna kilar nära bostadsområdena i stor utsträckning.  

I anslutning till Rinkebydalen och Spångadalen ligger också flera förskolor 

som också använder området för skogspromenader och utflykter. Med tanke 

på att Rinkeby redan kan anses vara tätbefolkat är det viktigt att ha mark till 

annat än bara bostäder, t.ex. idrottshallar och lokaler som kan upplåtas till  

företag. 

 

En nybyggnation i anslutning till Rinkeby behöver få en utformning som 

kompletterar nuvarande bostäder i stadsdelen. Nu finns en mycket enhetlig 

bebyggelse med 3- eller 6-våningshus som upplåts med hyresrätt. Stora och 

små lägenheter saknas nästan helt. Det som behöver tillföras är just detta 

samt att de byggs så att hyran blir överkomlig också för dagens Rinkebybor. 

För att erbjuda alternativ för Rinkebyborna är det viktigt att tillkommande 

bostäder får olika upplåtelseformer och även att småhus byggs. 

 

Stadsbyggnadsnämnden beslutade den 18 maj om program att bygga 800 - 

1 000 bostäder i området. Man behöver bygga bostäder men det ska göras 

med stor omsorg och i dialog med stadsdelens invånare. Det finns också 

problem med att dalen är gammal sjöbotten. När de små villorna byggdes 

nedanför Bromsten mot Rinkeby fick man påla 40 meter. Man kan nog 

förtäta men det är viktigt att hålla dalen öppen som gångstråk och grönyta. 

Att större anknytning till Spånga och Bromsten fysiskt kommer att bygga 

bort sociala klyftor är väl optimistiskt. Det kräver andra insatser.  
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§ 15 
Utveckling av hemtjänst   
Remiss från kommunstyrelsen av rapport Utveckling av hemtjänst  
(KS dnr 350-187/2016) 
 
Beslut  
1. Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen. 
2. Omedelbar justering. 

 
Ärendet 
Kommunfullmäktige har lämnat ett antal uppdrag till äldrenämnden som rör 

hemtjänsten, bland annat om att utvärdera valfrihets- och ersättningssystemet 

och att hitta sätt för att öka inflytandet för de äldre inom hemtjänsten. 

 

Förvaltningen är positiv till äldrenämndens förslag. Att öka den enskildes  

inflytande, förbättra samverkan om den enskildes behov samt att öka 

handlingsfriheten för hemtjänstpersonal att tillmötesgå den enskildes 

dagsaktuella behov och önskemål är förslag som främjar den enskildes 

självbestämmande. 

 

Förvaltningen anser att en stadscentral avtalsuppföljning bör övervägas i syfte 

att skapa en likvärdighet över hela staden ifråga om att bedöma utförares 

verksamhet. Härigenom skulle såväl tecknande av avtal som uppföljningen av 

dessa genomföras centralt, vilket medför en tydligare koppling mellan avtal och 

uppföljning. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 8 juni 2016.   

Dnr 1.5.1.-199-2016   

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.    
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§ 16     
Alkoholservering gällande Tastory Kistagången   
Remiss från socialförvaltningens tillståndsenhet  

 

Beslut 
Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd tillstyrker ansökan från ”Fazer Food Services 

AB” om serveringstillstånd för spritdrycker, vin, starköl och andra jästa  

alkoholdrycker i enlighet med vad som redovisas i ärendet. 

 
Ärendet 
För restaurang Tastory Kistagången ansöks om tillstånd för stadigvarande  

alkoholservering för allmänheten måndag-söndag klockan 11:00-01:00 och  

för vidhängande uteservering, måndag till söndag, klockan 11:00-22:00.  

 

Restaurangen ligger på Kistagången 12, vid Grönlandsparken. Kista Galleria, 

busshållplatser, T-banestation, affärer och studentbostäder finns i närheten. Det 

omedelbara området vid restaurangen är inte en vistelsearena för ungdomar. 

Området är dock välbesökt av allmänheten dag- och kvällstid, men under sena 

kvällar och nätter rör sig betydligt färre personer i restaurangens omgivning. 

Under förutsättning att lagstadgade ordningsföreskrifter och åldersgränser för 

servering/försäljning av alkohol, tobak och spel följs bedömer dock 

förvaltningen att inga olägenheter bör uppstå. Förvaltningen föreslår att 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd tillstyrker ansökan om serveringstillstånd. 

Förvaltningen föreslår även att ägare och personal genomgår en utbildning i 

ansvarsfull alkoholservering.  

 

Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 8 juni 2016.   

Dnr 1.5.2.-273-2016   

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.    

   

 

  



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

21 juni 2016 
 

Sida 23 

 

 

  

§ 17   
Attendos pationesäkerhetsberättelse för Akalla vård- och 
omsorgsboende 2015    
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Enligt patientsäkerhetslagen (SFS 2010:659) ska vårdgivaren senast den  

första mars varje år upprätta en patientsäkerhetsberättelse för föregående år.  

 

Patientsäkerhetsberättelsen ska bland annat beskriva hur vårdgivaren har  

bedrivit patientsäkerhetsarbete. Det ska också framgå vilka åtgärder som  

vidtagits för att öka patientsäkerheten, vilka resultat som uppnåtts och vilket  

förebyggande arbete som gjorts. 

 

Syftet med patientsäkerhetsberättelsen är att underlätta för vårdgivaren att ha 

kontroll över verksamhetens patientsäkerhetsarbete och för Inspektionen för 

vård- och omsorg (IVO) att utföra sin tillsyn. Det blir också enklare för andra  

att ta del av information om hur vårdgivaren arbetar med patientsäkerhet.  

Berättelsen ska hållas tillgänglig för den som önskar ta del av den. 

Dnr 1.2.1.-249-2016   
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§ 18  
Förskolornas sommarplanering 2016  

 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 
Ärendet 
Akalla förskolor  
Sommaröppen förskola vecka 27 – 31: Akalla Hill, Torneågatan 110. 

Stängda förskolor vecka 27 – 31: Trädgården, Småtrollen, Bullerbyn, Barnkullen.  

Dalhags förskolor  
Sommaröppen förskola vecka 27 – 31: Blomsterängen, Nidarosgatan 20. 

Stängda förskolor vecka 27 – 31: Brostugan, Lofoten. 

Dalhags backars förskolor  
Sommaröppen förskola vecka 27 – 31: Solbacken, Norgegatan 4 

Stängd förskola, vecka 27 – 31: Ekbacken. 

Husbygårds förskolor  
Sommaröppen förskola vecka 28 – 32: Björkbacken, Bergengatan 26. 

Stängda förskolor vecka 28 – 32: Trollskogen, Solrosen.  

Kista förskolor  
Sommaröppen förskola vecka 28 – 32: Igelbäcken, Silkeborgsgatan 75. 

Stängda förskolor vecka 28 – 32: Kista Gård, Ribegården, Fröhuset, Oddegården. 

Gamlebyplans enhet  
Sommaröppen förskola vecka 27 – 31: Gamlebyplan 3.  

Stängd förskola vecka 27 – 31: Gamlebyplan 9.  

Kvarnens enhet  
Sommaröppen förskola vecka 27 – 31: Ovanby, Ovanbygränd 20. 

Stängda förskolor vecka 27 – 31: Bergsgården, Fornby. 

Kvarnlyckans enhet  
Sommaröppen förskola vecka 28 – 32: Klippan, Degerbygränd 20. 

Stängda förskolor vecka 28 – 32: Växthuset, Regnbågen, Kuddby.  

Klöverns enhet  
Sommaröppen förskola vecka 28 – 32: Svängen, Rinkebysvängen 20 A. 

Stängda förskolor vecka 28 – 32: Knutbygården, Ängen, Sagogården och Norrgården.  

Dnr 1.6.-282-2016   
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§ 19 
Inkomna skrivelser till nämnden från förtroendevalda  

 Skrivelse från vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M): Alla ska  
känna sig trygga i Rinkeby-Kista - även äldre. Ledamoten Burhan Yildiz  
(L) och tjänstgörande ersättaren Amela de la Cruz (L) ställde sig bakom 
moderaternas skrivelse.    

Beslut  
Skrivelsen överlämnas till förvaltningen för beredning.  
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§ 20   
Konferenser och utbildningar   

Inga konferenser eller utbildningar fanns att redovisa.  

 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

21 juni 2016 
 

Sida 27 

 

 

  

§ 21  
Postlista  
 
Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Anmälan av postlista från och med den 14 april till och med den 7 juni 2016.  
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§ 22  
Protokoll från pensionärsrådet  
 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från sammanträde i pensionärsrådet den 20 april 2016.    
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§ 23  
Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från sammanträde i rådet för funktionshinderfrågor  

den 7 april 2016.    
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§ 24 
Protokoll från rådet för trygghet i fastigheter och utemiljö/ 
f.d. Brottsförebyggande rådet i Rinkeby-Kista 

 

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från sammanträde i Rådet för trygghet i fastigheter  

och utemiljö den 31 maj 2016.    
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§ 25  
Anmälan av delegationsbeslut  
 
Beslut  
Stadsdelsnämnden lägger anmälan till handlingarna.  

   

Datum Ärende  Beslut Delegat 

2016-05-19 Enkät till mottagare av 

ekonomiskt bistånd, 

Stockholms stad 

Dnr: 2.8.-306-2016 

 

Beviljas Ulrika Axelsson 

verksamhetsområdeschef 

2016-05-25 Överenskommelse om att  

anställning upphör 

Pnr: 741205-0515 

 

 Patrik Derk 

stadsdelsdirektör 

2016-06-01 Överenskommelse om att  

anställning upphör 

Pnr: 830428-0020 

 

 Patrik Derk 

stadsdelsdirektör 

2016-06-13 

 

Lista på nyanställda under maj 

månad 2016 

Dnr: 2.3.1.-075-2016 

 

 Respektive 

verksamhetsområdeschef 
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§ 26  
Inkomna skrivelser, rapporter med mera som kommit till 
stadsdelsnämnden eller upprättats inom förvaltningen  

Inga skrivelser, rapporter eller liknande fanns att redovisa.  
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§ 27 
Protokollsutdrag från kommunfullmäktige m.m. i urval 
 

Inga protokollsutdrag eller liknande fanns att redovisa.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


